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Protokół nr III/18
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytej w dniu 20 grudnia 2018 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 10:00 i trwała do godz. 16:51.
Obrady sesji odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy
ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady
prowadził Ireneusz Wiśniewski Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Ad 1.
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle Ireneusz
Wiśniewski. Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady są
prawomocne, w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 21
radnych. W trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych.
(lista obecności radnych w załączeniu do protokołu).

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że 13 grudnia minęła 37 rocznica
wprowadzenia przez władze komunistyczne stanu wojennego. Według Komisji
Nadzwyczajnej do Zbadania Działalności MSW spośród 122 niewyjaśnionych
zgonów, 88 miało bezpośredni związek z represjami, w tym 9 górników z kopalni
„Wujek”. Radni minutą ciszy uczcili pamięć ofiar tego tragicznego wydarzenia.

Ad 2.
Przyjęcie protokołu Nr I z sesji Rady Miasta z dnia 11 listopada 2018 r.

Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski poinformował, że radni nie zgłosili
żadnych uwag do protokołu. W związku z tym uważa, że rada przyjęła protokół
nr I/18 z sesji z dnia 11 listopada 2018 r.
Następnie zaproponował wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych projektów
uchwał:
- w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej,
- uchylający uchwałę Nr XLVIII/558/2009 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 26
listopada 2009 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień od opłaty od posiadania psów,
- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-Koźle do realizacji
w latach 2019-2021, międzynarodowego partnerskiego projektu pn. „Transgraniczna
integracja międzypokoleniowa” w ramach Programu Interreg V-A Republika Czeska –
Polska 2014-2020 Oś priorytetowa 4: Współpraca instytucji i społeczności,
- w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018,
- zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata
2018-2032,
- ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle, których
niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie poszerzenie porządku obrad o ww.
projekty uchwał:
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Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (20)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz,
Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Chudomięt
NIEOBECNI (2)
Andrzej Kopeć, Marek Piasecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że ww. projekty uchwał zostały
wprowadzone do porządku obrad.
Następnie poinformował, że wpłynął wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa własności nieruchomości gruntowej
zabudowanej, oznaczonej jako działka nr 1893/6, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w
obrębie ewidencyjnym Koźle przy ul. Filtrowej.
Prowadzący obrady poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad ww. projektu
uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Sławomir
Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (2)
Andrzej Kopeć, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Marek Piasecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że ww. projekt uchwały został wycofany
z porządku obrad.
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Michał Nowak poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na ostatnim
posiedzeniu opiniowała projekt uchwały w sprawie skargi na działania dyrektora
Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu w przedmiocie
rozwiązania umowy najmu lokalu użytkowego. Komisja uznała, że stanowisko pani
prezydent nie do końca odpowiada przedmiotowi skargi, w związku z tym został
zgłoszony wniosek o przeniesienie opiniowania skargi na kolejne posiedzenie komisji
i zajęcie nowego stanowiska Prezydenta Miasta. Dodał, że wniosek został przyjęty
jednogłośnie i zwrócił się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad tego punktu.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad ww.
projektu uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz
Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Marek Piasecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że punkt dotyczący ww. projektu
uchwały został zdjęty z porządku obrad.

Po uwzględnieniu zmian porządek obrad III sesji Rady Miasta przedstawia się
następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu Nr I z sesji Rady Miasta z dnia 22 listopada 2018 r.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.
4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie

międzysesyjnym.

CZĘŚĆ I – BUDŻETOWA

1. Uchwalenie budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej;
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2) odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
o projekcie uchwały budżetowej na 2019 r. oraz opinii o możliwości
sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej na 2019
rok;

3) odczytanie opinii lub wniosków poszczególnych komisji stałych Rady;
4) odczytanie stanowiska Prezydenta Miasta do opinii lub wniosków

poszczególnych komisji stałych Rady;
5) odczytanie autopoprawek Prezydenta Miasta do projektu uchwały budżetowej;
6) dyskusja nad nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta wnioskami komisji

stałych Rady oraz nad autopoprawkami Prezydenta Miasta do projektu uchwały
budżetowej;

7) głosowanie wniosków zmian w projekcie uchwały budżetowej, o których mowa
w pkt. 6, oraz autopoprawek Prezydenta Miasta;

8) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej z uwzględnieniem
przegłosowanych wniosków i autopoprawek Prezydenta Miasta.

2. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033
1) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy

finansowej na lata 2019-2033;
2) odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej na lata
2019-2033;

3) odczytanie opinii lub wniosków poszczególnych komisji stałych Rady;
4) odczytanie stanowiska Prezydenta Miasta do opinii lub wniosków

poszczególnych komisji stałych Rady;
5) odczytanie autopoprawek Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033;
6) dyskusja nad nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta wnioskami komisji

stałych Rady oraz nad autopoprawkami Prezydenta Miasta do projektu uchwały
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033;

7) głosowanie wniosków zmian w projekcie uchwały, o których mowa w pkt. 6,
oraz autopoprawek Prezydenta Miasta;

8) głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2019-2033 z uwzględnieniem przegłosowanych
wniosków i autopoprawek Prezydenta Miasta.

CZĘŚĆ II – SPRAWY BIEŻĄCE

1. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021 dla Gminy

Kędzierzyn-Koźle,
2) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019,
3) zmiany uchwały w sprawie przekształcenia Miejskiego Zarządu Budynków

Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu budżetowego w jednostkę
budżetową,

4) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa
własności nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej jako działka nr
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1893/6, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Koźle przy
ul. Filtrowej,

5) skargi na działania dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych
w Kędzierzynie-Koźlu w przedmiocie rozwiązania umowy najmu lokalu
użytkowego,

6) wniosku w przedmiocie realizacji kontraktu „Budowa basenu, Kędzierzyn-
Koźle ul. Mostowa 2”,

7) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019,
8) przyjęcia planu pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019,
9) w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej,
10)uchylający uchwałę Nr XLVIII/558/2009 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia

26 listopada 2009 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień od opłaty od posiadania
psów,

11)w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-Koźle do
realizacji w latach 2019-2021, międzynarodowego partnerskiego projektu
pn. „Transgraniczna integracja międzypokoleniowa” w ramach Programu
Interreg V-A Republika Czeska – Polska 2014-2020 Oś priorytetowa 4:
Współpraca instytucji i społeczności,

12)w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 wraz z autopoprawką,
13)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na

lata 2018-2032,
14)ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle, których

niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowe 2018.
2. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje

i zapytania radnych.
3. Wolne wnioski.
4. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz
korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna
informacja dołączona do niniejszego protokołu).

Ad 4.
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie
międzysesyjnym.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że radni przed sesją otrzymali
pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach Prezydenta Miasta w okresie
międzysesyjnym objętym kadencją 2014-2018 w dniach od 31 października do 22
listopada 2018 r. oraz objętym kadencją 2018-2023 w dniach 23 listopada do 19
grudnia 2018 r. podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania
aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie
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postępowania podatkowego ”(pismo Or.0057.10.2018 z dnia 17 grudnia 2018 r. oraz
z dnia 20 grudnia 2018 r. będące uzupełnieniem informacji z dnia 17 grudnia 2018 r.).

CZĘŚĆ I – BUDŻETOWA

1. Uchwalenie budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019
odczytała Joanna Hariasz, Skarbnik Miasta.

2) odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
o projekcie uchwały budżetowej na 2019 r. oraz opinii o możliwości sfinansowania
deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok

Uchwałę nr 602/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Opolu z dnia 14 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały
budżetowej miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019, odczytała Wiceprzewodnicząca
Rady Miasta Halina Mińczuk.

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu postanawia pozytywnie
zaopiniować przedłożony projekt uchwały budżetowej miasta Kędzierzyn-Koźle na
2019 rok (uchwała nr 602/2018 z dnia 14 grudnia 2018 r. dołączona do protokołu).

Uchwałę nr 603/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Opolu z dnia 14 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania
deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej miasta Kędzierzyn-Koźle na rok
2019, odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Ewa Czubek.

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu postanawia pozytywnie
zaopiniować możliwość sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały
budżetowej miasta Kędzierzyn-Koźle na 2019 rok (uchwała nr 603/2018 z dnia 14
grudnia 2018 r. dołączona do protokołu).

3) odczytanie opinii lub wniosków poszczególnych komisji stałych Rady;

Adam Oczoś, przewodniczący Komisji Infrastruktury, poinformował, że komisja
stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta wraz z wnioskiem Michała Nowaka
o uwzględnienie w budżecie miasta kwoty 35 000 zł na zadanie „Koncepcja budowy
ciągu pieszo-rowerowego w ciągu promenady L. Rutyny pod mostem Józefa
Długosza” i jednocześnie zmniejszenie o kwotę 35 000 zł w dziale 750 rozdział 75075.
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Andrzej Kopacki, przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, poinformował,
że komisja jednogłośnie pozytywnie ( 6 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt budżetu
miasta na rok 2019 w zakresie działania komisji.

Ewa Odulińska, przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poinformowała, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt budżetu
miasta na rok 2019 w zakresie działania komisji .

Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformował, że
komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 5,
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta.

4) odczytanie stanowiska Prezydenta Miasta do opinii lub wniosków poszczególnych
komisji stałych Rady

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zaapelowała o nieuwzględnianie wniosku
Komisji Infrastruktury, a kwotę 35 000 zł przeznaczyć z wolnych środków na budżet
2019 roku (pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu).

5) odczytanie autopoprawek Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033

Autopoprawkę do złożonego Zarządzeniem Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z
dnia 15 listopada 2018 roku projektu budżetu miasta na rok 2019 odczytała Joanna
Hariasz, Skarbnik Miasta.

6) dyskusja nad nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta wnioskami komisji
stałych Rady oraz nad autopoprawkami Prezydenta Miasta do projektu uchwały
budżetowej

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zreferowała szczegółowo dochody i wydatki
budżetu miasta oraz plany inwestycyjne na rok 2019 i zaapelowała do radnych o ich
zaakceptowanie.

Grażyna Filipowicz zwróciła się z pytaniem o kwotę 150 tys. zł. na remont zaplecza
kuchennego w budynku przy ulicy 1 Maja, w którym jest wygaszane gimnazjum nr 4,
czy będzie w nim docelowo PSP nr 6, czy po remoncie będzie sprzedany.

Wojciech Jagiełło, Zastępca Prezydenta Miasta ds. Oświatowych i Społeczno
Gospodarczych poinformował, że budynek ten jest budynkiem PSP nr 6 i nie ma
zamiaru sprzedaży.

Wiesław Fąfara zapytał, skąd będzie pokryta różnica w wydatkach na zadania
inwestycyjne pomiędzy załącznikiem nr 8 do projektu uchwały (69 mln. zł.) a
autopoprawką (79 mln. zł.).
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Skarbnik Joanna Hariasz poinformowała, że różnica ta wynika ze zwiększenia
przychodów z kredytu o 3 mln. zł i z wolnych środków o 1 959 679 zł., podniesienia
dochodów bieżących o 3,5 mln. zł., dochodów majątkowych o 1,5 mln. zł., oraz
zmniejszenia innych zadań inwestycyjnych.

Marek Piasecki zapytał, co wpłynęło na prawie dwukrotne zwiększenie wydatków na
Kędzierzyńsko-Kozielskie Centrum Aktywności.

Artur Maruszczak, Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej i Inwestycyjno-
Remontowej, poinformował, że została wybrana najniższa oferta na granicy ryzyka,
która nie odzwierciedlała w pełni wartości inwestycji. Dodał, że czynniki takie jak
wzrost cen energii, materiałów budowlanych, brak firm budowlanych, wpływają na
ceny robót budowlanych, które będą znacząco wyższe niż w latach poprzednich.

Michał Nowak, w nawiązaniu do wniosku Komisji infrastruktury, poinformował, że z
satysfakcją przyjmuje stanowisko pani prezydent, które jest negatywne co do samego
wniosku, ale zapowiada wprowadzenie kwoty 35 000 do budżetu z wolnych środków.
Zasygnalizował, że jest to problem Koźla, gdzie przekraczając most Józefa Długosza,
trafiamy na największe w Koźlu skrzyżowanie, na którym utrudniony jest ruch pieszy
i rowerowy. Cieszy się, że problem ten zostanie rozwiązany. Podkreślił, że
najważniejsze jest wykonanie zadania, a nie forma wykonania.

Artur Maruszczak zgodził się z radnym, że jest to ważne zadanie dla Koźla. Uważa, że
najlepszym rozwiązaniem byłoby przejście pod drogą i taka koncepcja była
zaplanowana w tym roku, ale ze względu na nierzetelnego wykonawcę, nie została
wykonana.

Grzegorz Chudomięt zapytał o kwotę ponad 7 mln. zł. z tytułu opłat za mieszkanie, ile
z tych dochodów pochodzi z czynszów mieszkań socjalnych, a ile z czynszów
mieszkań nieoznaczonych.

Prezydent Sabina Nowosielska poinformowała, że radny może złożyć wniosek i
odpowiedź będzie przygotowana w formie pisemnej przez dyrektora MZBK.

Grzegorz Chudomięt zapytał również o wydatki na lokale gminne, ile z tych środków
jest przeznaczone na lokale socjalne.

Pani prezydent ponownie zaproponowała przygotowanie zestawienia w formie
pisemnej.

Grzegorz Chudomięt wyraził wątpliwości, czy kwota wydatków bieżących wielkości
9,2 mln. zł. na lokalny transport zbiorowy jest kwotą racjonalną. Uważa, że „gęstość”
autobusów jest za duża, ponieważ są one przepełnione w godzinach szczytu, ale poza
nimi wożą po kilka osób. Coraz więcej mieszkańców ma swoje samochody i nie
korzystają z komunikacji miejskiej. Dodał, że zakup autobusów niskoemisyjnych nie
jest dobrym rozwiązaniem, gdyż jego zdaniem autobusy nie stanowią głównego
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problemu, jeśli chodzi o powietrze w Kędzierzynie-Koźlu. Przypomniał, że 4 lata temu
kwota wydatków ogółem na lokalny transport zbiorowy wynosiła ok. 12 mln. zł., a
teraz wynosi ponad 17 mln. zł. W jego opinii zwiększanie tych wydatków nie jest
dobrym kierunkiem. Ponadto radny zwrócił uwagę, że wydatki na gospodarkę
mieszkaniową wynoszą ponad 12 mln. złotych, a dochody z czynszów w tych lokalach
ok. 7 mln. zł., w związku z tym gmina dopłaca ponad 5 mln. zł. Nie rozumie dlaczego
gmina płaci składki na remonty w mieszkaniach komunalnych. Zaznaczył, że
zadłużenie mieszkańców w tych lokalach sięga kwoty ok. 20 mln. zł, które z
praktycznego punktu widzenia jest nieściągalne. Następnie radny Chudomięt poruszył
temat oświaty. Jego zdaniem gmina niepotrzebnie zrezygnowała z uczestnictwa w
Związku Gmin Śląska Opolskiego. Podkreślił, że nie ma zależności pomiędzy
wielkością środków przeznaczanych na oświatę w danej gminie a ocenami z
egzaminów. Zastanawia się, z czego to wynika, że inne gminy potrafią wykształcić
uczniów na tym samym poziomie tylko z subwencji, a nasza gmina dokłada 120%
więcej. Podsumowując swoją wypowiedź, radny zwrócił uwagę, że należałoby się
zastanowić jak racjonalnie gospodarować w tych trzech dziedzinach, gdzie jego
zdaniem strategia działania nie zmienia się od wielu lat. Dodał, że można by uzyskać
oszczędności, które zastąpiłyby środki kredytowe lub powiększyły listę inwestycji.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska stwierdziła, że wystąpienie radnego jest do
przemyślenia, ale zwróciła uwagę, że MZK przewozi średnio 5 mln. mieszkańców na
rok, koszty paliwa rosną, co wpływa na wzrost wydatków. Można biznesowo do tego
podejść i podnieść ceny biletów, ale ma wątpliwości, czy tak należałoby zrobić.
Uchwałą Rady Miasta osoby powyżej 70 roku życia mają przejazd za darmo i to
gmina rekompensuje te przejazdy. Zgadza się z radnym, że autobusy przewożą czasem
tylko kilka osób, ale niektórzy mieszkańcy proszą, aby autobusy jeździły częściej np.
na cmentarz. Wszystkie wnioski są analizowane i bardzo ciężko podjąć decyzję. Nie
zgadza się z radnym, że nie ma wpływu na środowisko zakup autobusów
niskoemisyjnych, 12% zanieczyszczeń pochodzi z transportu publicznego. Nawiązując
do rezygnacji ze Związku Gmin Śląska Opolskiego, poinformowała, że wybrali
większą organizację, Związek Miast Polskich, z którą rząd dyskutuje. Następnie
zwróciła uwagę, że w 2010 roku stosunek wkładu gminy do subwencji oświatowej był
na poziomie 46-47%, teraz jest to 52% i już wtedy można się było nad tym
zastanowić. Dodała, że wzrastają płace nauczycieli, a gmina nie dostała w subwencji
100%, musiała dołożyć żeby zrealizować obietnice rządu. Podsumowała, że każdy
wzrost wydatków jest dokładnie analizowany.

Wojciech Jagiełło w nawiązaniu do tematu subwencji oświatowych, poinformował, że
większość gmin należących do Związku Gmin Śląska Opolskiego ma zwiększone
subwencje ze względu na naukę języka mniejszości narodowej i na rozmiar szkoły,
ponieważ subwencja na jednego ucznia wzrasta, kiedy szkoła jest bardzo mała. To
powoduje, że gminy mniejszościowe otrzymują zgodnie z polityką państwa znaczący
wzrost subwencji, a nie muszą realizować zadań w ramach tych subwencji. Zwrócił
uwagę, że jeżeli subwencja jest na jednego ucznia i następuje awans zawodowy
nauczycieli, to wszystko wzrasta proporcjonalnie, czyli proporcjonalnie dostajemy
mniej subwencji w stosunku do wzrostu wynagrodzeń nauczycieli.
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Artur Maruszczak podkreślił, że inwestycje nie są finansowane tylko z kredytów, ale
również ze środków zewnętrznych unijnych.

Grzegorz Chudomięt zaznaczył, że jako radny od 2002 roku poruszał omawiane w
dniu dzisiejszym sprawy i nic to nie zmieniło.

Jacek Król zapytał o szacowaną kwotę ok. 37 mln. zł na inwestycję „Wodne oKKo”,
czy jest to kwota uwzględniająca przetarg na dokończenie.

Artur Maruszczak poinformował, że przetarg nie jest jeszcze rozstrzygnięty, ale w tej
kwocie zawarte jest, to co zostało wydane do końca roku i wydatki zaplanowane, aby
skończyć ten zakres, który wynika z dokumentacji.

Jacek Król wyraził obawę, że może zostać przekroczona kwota 40 mln. zł.
Wspomniał, że na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji mieli okazję
wysłuchać jednego z podwykonawców. Jeżeli tacy podwykonawcy, którym generalny
wykonawca nie zapłacił należnych kwot wykorzystają całą drogę prawną, może się
okazać, że rozstrzygnięcie sądowe będzie na ich korzyść. Następnie zwrócił się z
pytaniem, czy są prowadzone prace związane z poszerzeniem cmentarza na osiedlu
Kuźniczka i zmianą planu przestrzennego zagospodarowania terenu przylegającego z
tyłu cmentarza, będącego kiedyś własnością Nadleśnictwa Strzelce Opolskie. Ponadto
zwrócił uwagę, że w najbliższym czasie będą wygaszane kotły w Zakładzie
Energetycznym Zakładów Azotowych. W ramach inwestycji został uruchomiony
nowy kocioł, ale jego praca z punktu widzenia wydajności i awaryjności nie jest
najlepsza. Póki co nie ma kolejnych inwestycji i radny zastanawia się nad sytuacją,
gdy zostaną wygaszone dwa kotły w tym roku, dwa w przyszłym i Zakłady Azotowe
zostaną z jednym wybudowanym przez Rafako S.A. Wyraził obawę, czy to nie będzie
za mało, aby pokryć potrzeby miasta. Zwrócił się z pytaniem, czy MZEC ma
koncepcję działania, gdyby zaistniała sytuacja, że zabraknie dostępu ciepła z
Zakładów Azotowych. Zwrócił również uwagę, że uzasadnienie zmniejszenia
wydatków na zadania inwestycyjne w autopoprawce do budżetu miasta, jest mniejsze
niż sam wniosek.

Artur Maruszczak poinformował, że podwykonawca, o którym wspomniał
przedmówca, nie był zgłoszony. Dodał, że z większością podwykonawców są na
ukończeniu rozmów na temat rozliczania, duża część jest już spłacona. Nie sądzi, aby
kwota 40 mln. zł. została przekroczona. Nawiązując do tematu rozbudowy cmentarza,
wyjaśnił, że jest już na etapie studium opracowanie, polegające na rozszerzeniu
cmentarza o teren, który jest po stronie Nadleśnictwa Strzelce Opolskie. Następnie
poinformował, że MZEC realizuje różne scenariusze, także ten najgorszy.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zwróciła uwagę, że radny Jacek Król korzysta
nieoficjalnych informacji, jeśli chodzi o dostarczenie ciepła. Podkreśliła, że ciepło z
nowej ciepłowni jest jak najbardziej wystarczające. Umowa jest zawarta od czerwca
2017 roku z 11-letnim okresem wypowiedzenia, tam pracują poważni ludzie i zdają
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sobie sprawę ze skutków zerwania umowy. Zaapelowała o podjęcie tematu rozwoju
sieci ciepłowniczej na jednym z kolejnych posiedzeń.

Jacek Król przeczytał fragment z serwisu KK24: „problem z nową Elektrociepłownią,
Grupa Azoty ZAK Kędzierzyn S.A. wytyka błędy wykonawcy inwestycji”. Podkreślił,
że nie korzysta ze źródeł, do których każdy zwykły mieszkaniec nie miałby dostępu.

Sabina Nowosielska zaznaczyła, że jest to dodatkowe źródło ciepła, a to co radny
przeczytał to tylko artykuł, który nie potwierdza, że nie ma ciepła dla miasta. Zwróciła
się z prośbą , aby poczekać na oficjalne informacje.

Fabian Pszon zwrócił się z pytaniem o wydatki na promocję miasta w kontekście
autopoprawki do budżetu. Następnie zapytał, nawiązując do wycofania się jednego z
przewoźników w Kędzierzynie, czy w budżecie miasta są zaplanowane kwoty na
pokrycie kosztów związanych z przewoźnikiem, który go zastąpi lub MZK, które
będzie realizowało jego zadania. Ma informację od włodarzy gmin ościennych, że
część rodziców wybiera Racibórz na miejsce nauki ich dzieci, gdyż boją się co będzie
z komunikacją.

Pani prezydent wyjaśniła, że w budżecie miasta nie ma zaplanowanych pieniędzy na
transport w powiecie, gdyż jest to zadanie powiatu. Można zwrócić się z prośbą do
powiatu, żeby przygotował takie informacje. Następnie poinformowała, że został
przygotowany plan jednostkowy dochodów i wydatków Biura Informacji i Promocji
Miasta, który radni otrzymają.

Grażyna Filipowicz zadała pytanie, czym jest spowodowany wzrost kosztów
inwestycji „Przebudowa targowiska miejskiego przy ulicy Damrota.

Artur Maruszczak wyjaśnił, że jest to wzrost wydatków związany z przerzuceniem
kwoty z poprzedniego roku, ale wartość robót jest taka sama.

Katarzyna Kukolka-Bogocz przypomniała o prośbie mieszkańców osiedla Cisowa
złożonej na początku roku. Dotyczyła ona zwiększenia częstotliwości przejazdów
autobusowych, które kursują w odstępie godzinowym. Mając to na uwadze prosi
również  o dodanie łącznika między Lenartowicami i Blachownią do osiedla Cisowa.

Prezydent Miasta poinformowała, że takie wnioski są rozpatrywane i analizowane
przez MZK. Badane są przepustowości i skoro nie zostało to jeszcze zrealizowane, to
znaczy, że bardzo mało osób jeździ tymi połączeniami. Podkreśliła, że na życzenie
mieszkańców powstały dodatkowe przystanki na żądanie.

Tomasz Scheller podzielił się opinią, że budżet nie jest dla niego satysfakcjonujący. W
tamtym roku powstał ambitny plan inwestycyjny, gdzie większość inwestycji została
rozpisana na rok, dwa a nawet trzy lata, przez co w tym budżecie nie ma miejsca na
nowe zadania.  Jest zaniepokojony wzrostem środków na budowę basenu. Zdaje sobie
sprawę, że tą inwestycję trzeba dokończyć, ale zastanawia się nad formułą
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dokończenia budowy basenu np. rozbicia na poszczególne etapy, mniejsze branże, aby
firmy lokalne mogły mieć pole do działania. Jego zdaniem ktoś, kto startuje do
przetargu wiedząc, że mamy półtoraroczne opóźnienie, wykorzystuje tą sytuację.

Prezydent Sabina Nowosielska wyraziła zdziwienie stanowiskiem przedmówcy. Nie
popiera realizowania tej inwestycji przez kilka lat. Zwróciła uwagę, że wzrost
podatków pokazuje, że sytuacja finansowa mieszkańców poprawiła się i zasługują na
porządne baseny. Uważa, że gdyby firmy stające do przetargu chciały wykorzystać
sytuację, byłoby ich dwadzieścia, a są dwie i to lokalne. Można organizować następne
przetargi, ale jest ryzyko, bo nastąpił wzrost płacy minimalnej, materiałów
budowlanych, energii etc. Zaznaczyła, że nie można było tego przewidzieć, że jedna z
dobrych firm takich jak Erbud upadnie, nie jest to wina samorządu, gminy.
Wspomniała, że wpłyną pieniądze z kar i zwrot podatku VAT. Podkreśliła, że są to
ostatnie lata, aby wziąć pieniądze unijne. Dodała, że trzeba utrzymać poziom
inwestycji i Kędzierzyn-Koźle zasługuje na to, aby z miasta „zaściankowego” stać się
miastem XXI wieku.

Tomasz Scheller podkreślił, że nie jest przeciwny dokończenia budowy basenu.
Koszty budowy wzrosły o 60%, a pensje ludzi nie wzrosły aż tyle. Rozumie, że nie
można było przewidzieć, że wykonawca ogłosi upadłość, ale było widać, że mieli
problemy od początku, że ich oferta była zaniżona.

Marek Piasecki nawiązując do wypowiedzi zastępcy prezydenta odnośnie wybrania
najtańszej oferty na granicy ryzyka, stwierdził, że gminę nie stać na takie ryzyko. Jego
zdaniem trzeba zwiększyć nadzór nad inwestycjami. Poparł wypowiedź Grzegorza
Chudomięta, że na największych pozycjach w budżecie, najszybciej można
zaoszczędzić pieniądze. W MZK, czy szkolnictwie, różnica 1% są to dziesiątki tysięcy
złotych.

Adam Oczoś zaznaczył, że Tomasz Scheller był radnym w poprzedniej kadencji, a to
Rada Miasta podjęła decyzję o budowie basenu i również ponosi za to konsekwencje.
Przypomniał, że podobne kontrowersje budziła inwestycja hali sportowej na osiedlu
Azoty, gdzie budowę kończyła firma w upadłości. Uważa, że remonty dróg, czy zakup
autobusów to ważne udogodnienia dla mieszkańców. Wspomniał również o dopłatach
do oświaty, które jego zdaniem wpływają na poziom nauczania. Następnie wyraził
aprobatę powrotu do pomysłu wykonania tunelu m.in. w nasypie kolejowym, co
poprawi funkcjonowanie mieszkańców korzystających z tego przejścia. Ponadto
nawiązał do nakładów w budżecie na wykonanie łącznika obwodnicy północnej w
kwocie 17 mln. zł. Zaznaczył, że jest to prognoza i może się okazać, że ta kwota nie
wystarczy. Zaapelował do radnych o określenie się, czy chcą zrealizować ten łącznik.
Wyraził również zadowolenie z kontynuacji badan profilaktycznych w mieście, które
cieszą się dużym zainteresowaniem mieszkańców. Następnie nawiązał do remontu
rynku, wiele miast przeznacza na to duże nakłady, gdyż rynek który jest wizytówką
miasta. Na zakończenie wypowiedzi zaznaczył, że radni z Koalicji Obywatelskiej będą
głosować za przyjęciem budżetu.
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Marek Piasecki zwrócił się z pytaniem do pani Skarbnik o koszt obsługi rocznej
zadłużenia.

Joanna Hariasz poinformowała, że jest to kwota 2,7 mln. zł., znajduje się w załączniku
nr 2 do projektu uchwały, kolumna 13.

Przewodniczący Rady Miasta, po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do dyskusji,
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

7) głosowanie wniosków zmian w projekcie uchwały budżetowej, o których mowa
w pkt. 6, oraz autopoprawek Prezydenta Miasta

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Infrastruktury z dnia 6
grudnia 2018 r. o uwzględnienie w budżecie miasta kwoty 35 000 zł na zadanie
„Koncepcja budowy ciągu pieszo-rowerowego w ciągu promenady L. Rutyny pod
mostem Józefa Długosza” i jednocześnie zmniejszenie o kwotę 35 000 zł w dziale 750
rozdział 75075.

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Grzegorz Chudomięt, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (14)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek
Piasecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. Następnie
poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Prezydenta Miasta.

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (17)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej
Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
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Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Marek Piasecki, Fabian Pszon,
Tomasz Scheller

Prowadzący obrady poinformował, ze autopoprawka została przyjęta i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

8) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej z uwzględnieniem
przegłosowanych wniosków i autopoprawek Prezydenta Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019 z uwzględnieniem
przegłosowanego wniosku i autopoprawki.

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (10)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała budżetowa została podjęta.

Uchwała Nr III/24/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska podziękowała radnym za zrozumienie.
Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę, która trwała od 12:51 do 13:41.

2. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033

1) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej na lata 2019-2033;

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-
2033 odczytała Joanna Hariasz, Skarbnik Miasta.
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2) odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej na lata
2019-2033

Uchwałę nr 604/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Opolu z dnia 14 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o
wieloletniej prognozie finansowej miasta Kędzierzyn-Koźle, odczytał Przewodniczący
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle Ireneusz Wiśniewski.

3) odczytanie opinii lub wniosków poszczególnych komisji stałych Rady

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki, poinformował,
że Komisja jednogłośnie pozytywnie ( 6 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.

Ewa Odulińska, przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poinformowała, że
komisja stosunkiem głosów: 7 głosów ,,za”, głosów przeciw nie było, 1 głos
,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy
finansowej na lata 2019-2033.

Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że
komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 5,
pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.

4) odczytanie stanowiska Prezydenta Miasta do opinii lub wniosków poszczególnych
komisji stałych Rady;

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż wniosków takich nie było, w związku
z czym przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

5) odczytanie autopoprawek Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033

Autopoprawkę do złożonego Zarządzeniem Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z
dnia 15 listopada 2018 roku projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-
2033, odczytała Joanna Hariasz, Skarbnik Miasta.

6) dyskusja nad nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta wnioskami komisji
stałych Rady oraz nad autopoprawkami Prezydenta Miasta do projektu uchwały w
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033
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Wiesław Fąfara zapytał o wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki, czy wzrost o
9,6 mln. zł. z 2018 na 2019 rok jest spowodowany zwiększeniem zatrudnienia czy
wynagrodzenia.

Joanna Hariasz poinformowała, że były podwyżki, nie planują zwolnień od roku 2020,
te kwoty są konsekwencją wcześniejszych WPF, nie były one aktualizowane.

Dominik Szustakiewicz zwrócił się z pytaniem, na czym ma polegać zadanie „ Nowy
model realizacji usług ukierunkowany na poprawę jakości obsługi klienta w Miejskim
Ośrodku Pomocy Społecznej”, na które nakłady finansowe wynoszą prawie 300 tys.
złotych.

Zastępca dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Agata Morkis wyjaśniła,
że jest to projekt realizowany od 2018 roku, który ma na celu poprawę pracy
pracowników, poprzez oddzielenie pracy socjalnej od pomocy finansowej. Dział
Pomocy Środowiskowej został podzielony tematycznie na zespoły pracowników. Są
to: zespół zajmujący się pomocą finansową w formie zasiłków, zespół pracy socjalnej
zajmujący się klientami trudnymi, zespół ds. pomocy instytucjonalnej, w skład którego
wchodzą pracownicy socjalni zajmujący się udzielaniem wsparcia dla Domów
Dziennego Pobytu, Domów Pomocy Społecznej, ŚDS „Promyczek”. Dodatkowo
utworzono stanowisko pracownika pierwszego kontaktu. Jest to nowoczesne
rozwiązanie pomocy społecznej, które nie funkcjonuje jeszcze na terenie całego kraju.
Nakłady finansowe ujęte w WPF są to koszty związane z kontynuacją projektu, jest to
utrzymanie zatrudnienia trzech pracowników socjalnych i pół etatu terapeuty.

Dominik Szustakiewicz zapytał, skąd ta różnica w kwocie pomiędzy rokiem 2019 a
2020.

Zastępca dyrektora MOPS wyjaśniła, że w 2019 roku połowa jest finansowana ze
środków ministerstwa, a w 2020 r. będzie to w całości finansowane ze środków gminy.

Przewodniczący Rady Miasta po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do dyskusji,
przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

7) głosowanie wniosków zmian w projekcie uchwały, o których mowa w pkt. 6, oraz
autopoprawek Prezydenta Miasta

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki
Prezydenta Miasta:

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej
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Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz
Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Marek Piasecki
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że autopoprawka została przyjęta.

8) głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej na lata 2019-2033 z uwzględnieniem przegłosowanych wniosków i
autopoprawek Prezydenta Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod glosowanie projekt uchwały w sprawie
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033 z uwzględnieniem
autopoprawki.

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Ewa
Odulińska, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Adam Oczoś
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir
Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller

Adam Oczoś z powodu problemów technicznych oddał głos przeciw, ale był za
podjęciem uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/25/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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CZĘŚĆ II – SPRAWY BIEŻĄCE

1) Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata
2019-2021 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle

Zastępca dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Agata Morkis
przedstawiła wprowadzenie do tematu programu.

Ewa Odulińska, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poinformowała, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Grzegorz Chudomięt zapytał o różnice pomiędzy stypendiami szkolnymi a zasiłkami.

Zastępca dyrektora MOPS Agata Morkis wyjaśniła, że stypendia są to świadczenia
przyznawane przez okres roku szkolnego dla dzieci wypełniających obowiązek
szkolny, głównie dofinansowanie do podręczników szkolnych. Zasiłek jest to
świadczenie przyznawane jednorazowo w sytuacjach kryzysowych w rodzinie jak np.
utrata pracy lub choroba jednego z rodziców.

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy powodem wypłacania stypendiów i zasiłków jest
sytuacja finansowa w jakiej rodzina się znajduje.

Agata Morkis wyjaśniła, że do przyznania zasiłku nie jest wymagane kryterium
dochodowe, przy stypendium obowiązuje kryterium dochodowe takie jak w systemie
pomocy społecznej, czyli 528 zł na osobę.

Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy są również stypendia nie związane z
sytuacją finansową.

Wojciech Jagiełło poinformował, że są także stypendia szkolne, które są konsekwencją
osiągnięć edukacyjnych ucznia. Takie stypendia określa komisja stypendialna, którą
dyrektor szkoły powołuje i daje wniosek o przekazanie środków.

Grzegorz Chudomięt zapytał, ile mieszkańców gminy Kędzierzyn-Koźle korzysta z
pomocy społecznej.

Agata Morkis poinformowała, że najwyższą wartością będą rodziny korzystające z
programu 500 plus, ok. 4,5 tys. dzieci w skali roku. Rodziny te mogą korzystać z
innych świadczeń. Dodała, że liczba rodzin korzystających ze świadczeń pomocy
społecznej maleje.

Ewa Stogniew zapytała czego dotyczy świadczenie „Za życiem”.

Zastępca dyrektora MOPS wyjaśniła, że jest to pomoc rodzinom, w których urodziło
się dziecko niepełnosprawne. Jest to świadczenie wypłacane jednorazowo w kwocie
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4 tys. zł. Są również świadczenie niepieniężne, jedną z form jest wsparcie asystentem
rodziny.

Jacek Król zapytał o korzystanie z tego świadczenia przez kobiety w ciąży.

Agata Morkis poinformowała, że kobiety w ciąży, u których została zdiagnozowana
choroba płodu, mają prawo wystąpić do MOPS o wsparcie asystenta rodziny. Jest to
wsparcie w kontaktach z lekarzem i wsparcie instytucjonalne, a wsparcie finansowe
następuje z chwilą urodzenia dziecka.

Przewodniczący Rady Miasta po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania
głosu, poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Chudomięt

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/26/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021 dla
Gminy Kędzierzyn-Koźle

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

2) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019

Ewa Oulińska, przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poinformowała, że
Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta z uwagi na brak chętnych do dyskusji, poddał pod
głosowanie projekt uchwały.
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki ,
Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Dysarz

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/27/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

3) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przekształcenia Miejskiego
Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu budżetowego w
jednostkę budżetową,

Adam Oczoś, przewodniczący Komisji Infrastruktury, poinformował, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały

Jacek Król zwrócił się z prośbą o wyjaśnienia do tego projektu uchwały.

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że tytuł uchwały jest mylący,
ponieważ do pierwotnej uchwały, która dotyczyła przekształcenia MZBK z zakładu
budżetowego w jednostkę budżetową, załącznikiem był statut MZBK i każda zmiana
dokonywana w statucie łączy się z koniecznością zmiany tej uchwały.
Wyjaśniła, ze jest to zmiana porządkująca do statutu MZBK, która polega na tym, że
tej jednostce organizacyjnej gminy dodajemy kompetencje do zarządzania
nieruchomościami, lokalami, do których będzie przysługiwał tytuł inny niż prawo
własności.

Jacek Król upewnił się, że nie będzie to zmiana formy prawnej taka jak w tytule
projektu uchwały. Zapytał, jaka jest ilość tych lokali w skali roku, w których MZBK
miałoby przejąć zarządzanie.
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Artur Maruszczak wyjaśnił, że są to pojedyncze przypadki, jednak występują i
dotychczas było to nieunormowane.

Po stwierdzeniu, że nikt więcej nie zgłasza się do dyskusji, Przewodniczący Rady
Miasta poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr III/28/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Miejskiego Zarządu Budynków
Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu budżetowego

w jednostkę budżetową
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

5) Podjęcie uchwały w sprawie wniosku w przedmiocie realizacji kontraktu „Budowa
basenu, Kędzierzyn-Koźle ul. Mostowa 2

Michał Nowak, Przewodniczący Skarg Wniosków i Petycji, poinformował, że został
zgłoszony jeden techniczny wniosek - poprawa w § 1 ust. 1 słowa ,,skarga” na słowo
,,wniosek”. Dodał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stosunkiem głosów: 6 ,,za”,
2 ,,wstrzymujące się”, głosów ,,przeciw” nie było, pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w sprawie wniosku w przedmiocie realizacji kontraktu ,,Budowa basenu,
Kędzierzyn-Koźle ul. Mostowa 2.

Jacek Król poprosił o uzupełnienie informacji odnośnie tego projektu uchwały.

Michał Nowak wyjaśnił, ze jeden z podwykonawców inwestycji „Wodne oKKo”
zgłosił się z wnioskiem o to, aby pieniądze, które są mu należne dochodzić
bezpośrednio od gminy, a nie od głównego wykonawcy. Jednak przepisy Prawa
zamówień publicznych i Kodeksu cywilnego wprost wskazują, że taki podwykonawca
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musi być zgłoszony inwestorowi w formie pisemnej pod rygorem nieważności. Taka
forma przez podwykonawcę nie została wykonana.

Jacek Król stwierdził, że przedstawiciele, którzy wnieśli skargę mieli świadomość, że
Rada Miasta nie jest miejscem do jej rozstrzygania, ale nikt ich wcześniej na poziomie
prezydium nie chciał wysłuchać.

Marek Piasecki, nawiązując do wypowiedzi Michała Nowaka, zwrócił uwagę, że
podwykonawca nie zgłasza się sam do gminy, tylko zgłasza go generalny wykonawca.

Artur Maruszczak potwierdził, że zgodnie z umową podwykonawcę zgłasza
wykonawca, ale sygnalizują podwykonawcom, żeby sami występowali do inwestora.
Dodał, że spotykał się z wieloma podwykonawcami, ale nie pamięta, czy spotkał się
akurat z tym podwykonawcą.

Jacek Król wyraził zdziwienie, że prawie 50 osób na budowie „Wodnego oKKa” nie
zostało zauważonych. Zwrócił się z prośbą do prezydenta i jego służb o dbałość w
takich zakresach, żeby ktoś potem nie zarzucił w kontekście wyroku sądowego, że
trzeba mu dopłacić jeszcze więcej.

Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady
Miasta, poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej
Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek
Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/29/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie wniosku w przedmiocie realizacji kontraktu „Budowa basenu,
Kędzierzyn-Koźle ul. Mostowa 2”

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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7) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019

Katarzyna Dysarz, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, poinformowała, że w planie
pracy komisji zostały ujęte zadania zgłoszone przez poszczególnych członków
uwzględniając prace przez pierwsze półrocze również związane z absolutorium dla
pani prezydent.

Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta,
poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Chudomięt

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/30/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle na rok 2019

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

8) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
na rok 2019

Michał Nowak zwrócił uwagę, aby w planie pracy Rady Miasta, dołożyć w kwietniu
informację z działalności Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji.

Prowadzący obrady zapytał radcę prawnego o sposób głosowania.

Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że ewentualne uwagi należy traktować jako
wnioski i należy je przegłosować. Można zbudować jeden duży wniosek,
przegłosować go, a potem uchwałę wraz z wnioskiem.
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Andrzej Kopacki zasugerował, aby w lutym punkt pierwszy rozszerzyć o temat:
„Rozwój Żeglugi Śródlądowej w kontekście reaktywacji portu kozielskiego”. Dodał, że
jest okazja, aby w lutym na posiedzenie Rady Miasta przyjechała pani Gabriela Tomik
z Ministerstwa Żeglugi. Można również zaprosić parlamentarzystów, przedstawiciela
PKP.

Katarzyna Dysarz zasugerowała, aby ująć to w osobnym punkcie.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie obydwa wnioski dotyczące planu pracy
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że zmiany do planu pracy zostały przyjęte
jednogłośnie. Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie planu pracy wraz ze
zmianami.

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/31/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2019
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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9) Podjęcie uchwały w sprawie  wprowadzenia opłaty prolongacyjnej

Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta, po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do dyskusji,
poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/32/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

10) Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XLVIII/558/2009 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 26 listopada 2009 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień
od opłaty od posiadania psów.

Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta
poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
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Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/33/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

uchylającej uchwałę Nr XLVIII/558/2009 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 listopada 2009 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień od opłaty

od posiadania psów.
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

11) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji w latach 2019-2021, międzynarodowego
partnerskiego projektu pn. „Transgraniczna integracja międzypokoleniowa” w
ramach Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska 2014-2020 Oś
priorytetowa 4: Współpraca instytucji i społeczności

Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych, Beata Pierzchlewicz
zreferowała temat projektu „Transgraniczna integracja międzypokoleniowa”.

Przewodniczący Rady Miasta, po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do dyskusji,
poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.
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Uchwała Nr III/34/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-Koźle do
realizacji w latach 2019-2021, międzynarodowego partnerskiego projektu
pn.„Transgraniczna integracja międzypokoleniowa” w ramach Programu

Interreg V-A Republika Czeska – Polska 2014-2020 Oś priorytetowa 4:
Współpraca instytucji i społeczności

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

12) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 wraz z
autopoprawką

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz zreferowała treść projektu uchwały i autopoprawki.

Tomasz Scheller stwierdził, że miesiąc temu nie było wiadomo, iż nie wpłynie reszta
pieniędzy z KKPP. Zwrócił się z pytaniem, kiedy będzie rozprawa sądowa dotycząca
zwrotu tych pieniędzy. Zapytał również o szczegóły sprawy poruszanej 2 miesiące
temu, dotyczącej inwestora, który chciał kupić od gminy 16 ha.

Artur Maruszczak przypomniał, że sprawa pieniędzy z KKPP była poruszana na sesji
nadzwyczajnej i wyjaśniała to pani prezydent, rozprawa sądowa odbędzie się 7
stycznia 2019 r. Co do inwestorów, w dniu dzisiejszym byli ich przedstawiciele i
odbyła się rozmowa w tej kwestii. Dodał, że prawdopodobnie temat będzie
sfinalizowany w przyszłym roku.

Jacek Król zwrócił się z pytaniem o zmniejszenie wydatków inwestycyjnych o 700
tys. zł. dotyczące  przebudowy targowiska miejskiego przy ul. Damrota.

Artur Maruszczak wyjaśnił, że nie został wykonany taki zakres tej inwestycji, jaki był
zaplanowany na ten rok, jest to przesunięcie części środków z tego roku na rok
przyszły.

Jacek Król zapytał również o zmniejszenie wydatków na zadanie: PT i
termomodernizacja dachu budynku „Domu Sportowca” na osiedlu Cisowa w
Kędzierzynie-Koźlu.

Artur Maruszczak poinformował, że w tym przypadku jest to oszczędność.

Kolejne pytanie Jacka Króla dotyczyło zmniejszenia wydatków na PT remontu
budynku krematorium w Sławięcicach, czy to też oszczędność.

Artur Maruszczak wyjaśnił, że to zadanie jest finansowane z wydatków bieżących.
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że w czerwcu w planie pracy jest punkt
dotyczący absolutorium. Zaznaczył, że udzielenie absolutorium to jest wiele



28

elementów dotyczących budżetu m.in. wykonanie zadań. Jeżeli prezydent wykonuje
budżet i nie realizuje pewnych zadań, to środki nie zostają wydane i jak się później
liczy procent zrealizowania to wynosi 99%. Jeżeli jest zaplanowane zadanie, które nie
zostało zrealizowane, a radni mają oceniać jakość wykonywanych zadań, tym
sposobem redukujemy ilość procentu wykonanego zadania. Zapytał, dlaczego nie
zrealizowano zadania: „Etap II Modernizacja i rozbudowa placu zabaw w obrębie ulic
Lompy, 1 Maja, Plebiscytowej” na kwotę 277 tys. zł.

Artur Maruszczak przyznał, że od strony rachunkowej radny Chudomięt ma rację, ale
nie jest to robione po to, by poprawiać procenty. Zadanie, o którym wspomniał
przedmówca jest z budżetu obywatelskiego. Był przetarg i kwota była dwa razy
wyższa niż środki w budżecie. Dodał, że z zadaniami z budżetu obywatelskiego często
jest problem, ponieważ wymagają dokumentacji i uzgodnień i ciężko je zrealizować w
jednym roku. Jeśli chodzi o targowisko przy ul. Damrota, tam była kolizja
fundamentów budynku z kanalizacją deszczową, której nie było zaznaczonej na mapie.
Z tego powodu musiała być zmieniona dokumentacja i pozwolenie, co opóźniło prace.
Podkreślił, że często zdarzają się takie sytuacje np. czeka się 3 miesiące na mapy do
celów projektowych, bo jest zator w Starostwie.

Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że nie byłoby tych pytań, gdyby do projektu
uchwały było uzasadnienie podające przyczynę tych zmian w budżecie. Jego zdaniem
przygotowane uzasadnienie nie spełnia swojej roli.

Artur Maruszczak zgodził się z przedmówcą, ale wyjaśnił, że była to szczególna
sytuacja, ponieważ zmiany te nie były omawiane na posiedzeniach komisji, tylko
weszły od razu autopoprawką na sesję Rady Miasta.

Jacek Król podzielił zdanie radnego Chudomięta, podkreślił, że projekt uchwały ma
wiecej informacji niż uzasadnienie do tego projektu. Zwrócił się z prośbą o
poprawienie jakości tych uzasadnień. Następnie pytał po kolei, z czego wynika
zmniejszenie wydatków na zadania inwestycyjne wyszczególnione w projekcie
uchwały, czy jest to oszczędność, czy zadanie nie zostało wykonane w 2018 roku.
a) pn. „PT i przebudowa ul. Karpackiej” o kwotę 111.000,00 zł (Dział 600,
rozdz.60016) – zmiana wynika częściowo z oszczędności i częściowo z przesunięcia
środków
b) pn. „Rozbudowa systemu monitoringu wizyjnego miasta” o kwotę 35.000,00 zł
(Dział 754, rozdz.75416) – oszczędność
c) pn. „Dokumentacja techniczna oraz modernizacja pomieszczeń Żłobka Nr 3” o
kwotę 590.000,00 zł (Dział 855, rozdz.85505) – Urząd Miasta, - niewykonane
d) pn. „Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Damrota” o kwotę 700.000,00 zł
(D Dział 900, rozdz.90095) – niewykonane
e) pn. „Rozbudowa placu zabaw – modernizacja terenu rekreacyjnego w Sławięcickim
parku” o kwotę 230.000,00 zł (Dział 900, rozdz.90095) – niewykonane
f) pn. „Zagospodarowanie placu przy ulicy Traugutta ” o kwotę 189.000,00 zł (Dział
900, rozdz.90095) – częściowo niewykonane i częściowo oszczędność
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g) pn. „PT i termomodernizacja dachu budynku „Domu Sportowca” na osiedlu Cisowa
w Kędzierzynie-Koźlu” o kwotę 40.000,00 zł (Dział 900, rozdz.90095) – oszczędność
h) pn. „Budowa placu zabaw na osiedlu Przyjaźni” o kwotę 36.000,00 zł (Dział 900,
rozdz.90095) – niewykonane
i) pn. „Etap II Modernizacja i rozbudowa placu zabaw w obrębie ulic Lompy, 1 Maja,
Plebiscytowej ” o kwotę 277.000,00 zł (Dział 900, rozdz.90095) – niewykonane
j) pn. „Rewitalizacja zabytkowego kompleksu zamkowego w Koźlu” o kwotę
1.280.000,00 zł (Dział 921, rozdz.92195) – częściowo niewykonane i częściowo
oszczędność
k) pn. „PT remontu budynku krematorium w Sławięcicach” o kwotę 50.000,00 zł
(Dział 921, rozdz.92195) – finansowane z wydatków bieżących
l) pn. „Przebudowa budynku zaplecza sportowego st. Blachownia” o kwotę
188.700,00 zł (Dział 926, rozdz.92601) – niewykonane
m) pn. „Kędzierzyńsko-Kozielskie Centrum Aktywności” o kwotę 7.500.000,00 zł
(Dział 926, rozdz.92601) – niewykonane
n) pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego typu „Orlik” na osiedlu Rogi. Etap I” o
kwotę 89.000,00 zł (Dział 926, rozdz.92601) – niewykonane
o) pn. „Dokumentacja projektowo-kosztorysowa budowy przystani kajakowej w
Sławięcicach” o kwotę 23.330,00 zł (Dział 926, rozdz.92601) – niewykonane na
poziomie dokumentacji.

Ewa Czubek nawiązała do tematu zadania z budżetu obywatelskiego „Etap II
Modernizacja i rozbudowa placu zabaw w obrębie ulic Lompy, 1 Maja,
Plebiscytowej”. Rada Osiedla odmówiła dofinansowania tego zadania z budżetu
obywatelskiego roku przyszłego, ze względu na zbyt duże środki. Zapytała, jak to ma
się formalnie wpisać w uchwałę o budżecie obywatelskim przyszłego roku dla
Śródmieścia.

Artur Maruszczak poinformował, że były dwa przetargi, w obu ceny były wyższe. W
takiej sytuacji najprostsze jest rozwiązanie, żeby trzecie postępowanie dotyczyło
zadania w okrojonym zakresie.

Ewa Czubek przypomniała, że tężnie solankowe na osiedlu Piastów zostały
dofinansowane z budżetu miasta. Uważa, że jak został zrobiony taki precedens, to
mieszkańcy Śródmieścia też będą chcieli dofinansowania.

Artur Maruszczak podkreślił, że ww. dofinansowanie nie było na poziomie 100%
wartości zadania. Co do placu zabaw w Śródmieściu, na razie będzie wykonane to co
jest możliwe, ale temat pozostaje otwarty.

Ewa Czubek zapytała, kiedy będzie ogłoszony trzeci przetarg.

Zastępca prezydenta poinformował, że 4 stycznia ma być złożenie ofert w trzecim
postępowaniu.
Ewa Czubek zapytała, ile zadań z budżetu obywatelskiego zostało nieoszacowanych.
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Artur Maruszczak poinformował, że może przygotować taką informację. Nie na
wszystkie zadania były postępowania, a dopiero wtedy wiadomo, gdy się zgłasza
oferent i proponuje wyższą kwotę niż zaplanowana.

Ewa Czubek zaapelowała o ostrożne szacowanie kosztów tych zadań.

Andrzej Kopacki zauważył, że realizacja zadań zależy od osiedla. Podał przykład
zadania z osiedla Zachód, gdzie na zrobienie placu zabaw trzeba było przeznaczać
pieniądze z budżetu obywatelskiego przez trzy lata. Kolejny przykład to ulica
Spółdzielców na osiedlu Stare Miasto, gzie droga została zrobiona do połowy, bo tyle
wystarczyło pieniędzy w ramach budżetu obywatelskiego. Zwrócił uwagę, że do
jednego zadania się dokłada, a do drugiego nie. Zaapelował o trzymanie się ustaleń
początkowych, czyli na tyle realizować zadanie, na ile wystarcza pieniędzy z budżetu
obywatelskiego.

Ewa Czubek zgodziła się z wypowiedzią przedmówcy i przypomniała, że w maju
2018 roku, kiedy zadanie z budżetu obywatelskiego dotyczące tężni zostało
dofinansowane z budżetu miasta, zwracała uwagę, że tworzy się niebezpieczny
precedens. Nawet jeżeli będzie mówione, że jest to zadanie ciekawe, eksperymentalne,
którego nie mamy w Kędzierzynie-Koźlu, to mieszkańcy innych osiedli będą uważali,
że ich zadanie jest najważniejsze.

Artur Maruszczak podkreślił, że uruchomienie tężni solankowych było jedynym
zadaniem tak potraktowanym z uwagi na to, że było wyjątkowe. Jak się okazało jest to
udana inwestycja. Zaznaczył, że część środków pochodziła ze środków własnych Rady
Osiedla.

Andrzej Kopacki zaproponował, aby podczas weryfikacji zadań zgłaszanych do
budżetu obywatelskiego, odrzucać zadania, na które z góry wiadomo, że nie wystarczy
pieniędzy. Przypuszcza, że w Urzędzie Miasta są rzeczoznawcy, którzy są w stanie
mniej więcej oszacować wartość inwestycji.

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił uwagę, że dyskusja toczy się nad budżetem
obywatelskim i zaproponował o przeniesienie jej do wolnych wniosków.

Artur Maruszczak kończąc temat poinformował, że teraz trudno jest szacować ceny,
bo rosną w galopującym tempie. Jest to dylemat, czy odrzucać zadania, które są na
pograniczu i mogą nieznacznie przekroczyć koszty, czy je przyjmować. Do tej pory
była przyjęta zasada że warto przyjmować takie zadania, aby mieszkańcy mieli
możliwość realizacji swoich pomysłów. Nawet jeżeli koszty będą trochę wyższe, jest
stosowany tryb pożyczenia funduszy z przyszłorocznego budżetu. Podkreślił, że są to
trudne tematy.

Tomasz Scheller przypomniał o projekcie altany biesiadnej w Sławięcicach, na który
były zabudżetowane środki, ale okazało się za mało, a Rada Osiedla nie chciała
dołożyć pieniędzy. Pieniądze wróciły na konto budżetu obywatelskiego, altana nie
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powstała, ale pieniądze nie przepadły. Dodał, że na plac zabaw w Sławięcicach, Rada
Osiedla zbierała pieniądze 2 lata, pieniędzy po przetargu zabrakło i trzeba było
dołożyć z przyszłorocznego budżetu.

Ewa Czubek zwróciła uwagę, że nie ma w budżecie obywatelskim takiego prawa, żeby
Rada Osiedla mogła decydować o przesuwaniu jakichkolwiek kwot. Budżet
uchwalany jest rocznie, a nie na kolejne 3 lata i to mieszkańcy decydują o wyborze
zadania. Można okroić koszty do takiej kwoty jaka jest określona wstępnie i niestety
okroić zakres zadania.

Jacek Król podkreślił, że zadania z budżetu obywatelskiego są czasem tak
abstrakcyjne, że wynikają różnice w oszacowaniu ich na poziomie zgłaszania i na
poziomie realizacji. Uważa, że czasami warto dołożyć do zadania z budżetu
obywatelskiego, jeżeli jest tego warte.

Grzegorz Chudomięt stwierdził, że jeżeli pracownicy urzędu mają problemy z
określeniem kosztów inwestycji, to co mówić o mieszkańcach, którzy zgłaszają
projekty do budżetu obywatelskiego.

Andrzej Kopacki podzielił się opinią, że jeżeli budżet obywatelski został ustalony na
podstawie pewnych zasad, to powinno się ich trzymać.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby temat budżetu obywatelskiego
poruszyć na następnym spotkaniu np. Komisji Infrastruktury.

Marek Piasecki zwrócił uwagę, że skoro ceny „galopują”, powinno się podążać za
tymi cenami i zwiększać pulę pieniędzy na budżet obywatelski, w przeciwnym razie
coraz więcej projektów będzie niedoszacowanych.

Ewa Czubek stwierdziła, że wszyscy radni powinni mieć możliwość podyskutowania
na temat budżetu obywatelskiego, więc powinno być to poruszone na sesji, a nie na
posiedzeniu komisji.

Prowadzący obrady zaproponował, że może to być omawiane w styczniu na sesji Rady
Miasta w ramach punktu „Sprawy bieżące”. Następnie poddał pod głosowanie projekt
uchwały wraz z autopoprawką.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
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Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek
Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Chudomięt

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/35/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

13) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2018-2032,

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz zreferowała treść projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu,
poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/36/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na
lata 2018-2032

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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14) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy
Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku
budżetowego 2018

Artur Maruszczak poinformował, że jest to wykaz sześciu zadań, które z różnych
względów nie będą mogły być skończone do końca tego roku i stąd prośba o ujęcie ich
w wykazie zadań niewygasających, aby na początku przyszłego roku można było
zapłacić za ich wykonanie.

Przewodniczący Rady Miasta po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do dyskusji, poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr III/37/18

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 20 grudnia 2018 r.

w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle,
których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Ad 2.
Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje
i zapytania radnych.

Michał Nowak nawiązał do tematu poruszanego już w poprzedniej kadencji, a
mianowicie komunikacji z kozielskim cmentarzem, ważnej przede wszystkim dla
seniorów. Zaproponował, aby chociaż w sobotę i niedzielę uruchomić po dwa takie
kursy, co nie byłoby dużym kosztem.



34

Ewa Odulińska zwróciła się z prośbą o sprawdzenie, czy składowanie odpadów na
działce nr 447/1 przy ulicy Wandy na osiedlu Kłodnica, odbywa się zgodnie z
przepisami w tym zakresie. Mieszkańcy zaobserwowali, że są zwożone tam odpady,
których jest coraz więcej. Dodała, że blisko są zabudowania.

Adam Oczoś poinformował, że grono seniorów z osiedla Azoty uskarżało się, że jest
duży problem z dostaniem się na cmentarz na osiedlu Kuźniczka. Zwrócił się z prośbą
o „pochylenie” się nad tym tematem. Ponadto nawiązując do ustawy w sprawie
przekształcenia prawa wieczystego użytkowania w prawo własności i określenia
udzielonej bonifikaty, zapytał czy w związku z tym miasto planuje podjąć uchwałę,
aby tą bonifikatę wprowadzić w innej wysokości.

Artur Maruszczak poinformował, że kursy autobusów, o których mówili przedmówcy
są do przeanalizowania. Jeśli chodzi o bonifikatę, jest już przygotowana propozycja,
ale możliwe, że będzie zmieniona ustawa w tym zakresie. Rząd rozpatruje możliwość
ustalenia stałej stawki na wysokim poziomie dla całego kraju. Sprawa jest otwarta,
planuje się wprowadzić temat pod obrady Rady Miasta na początku przyszłego roku.

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy korespondencja z Urzędu Miasta może być
dostarczana po godzinie 15:30. Zwrócił uwagę, że korespondencja często przychodzi
przed 15:00 i jeśli się jej nie odbierze, trzeba przyjechać po nią do urzędu.

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że doręczanie poczty przez
pracowników jest tylko jednym ze sposobów doręczania. Dominuje doręczanie za
pośrednictwem poczty i jest jedynym sposobem w przypadku adresatów
zamieszkałych poza terenem miasta, a na terenie miasta w zależności od odległości od
urzędu. Zasady doręczania przesyłek za potwierdzeniem odbioru określają przepisy
prawa: Kodeksu postępowania administracyjnego bądź Ordynacji podatkowej. Czas
dostarczania przesyłek przez gońców jest ustalony na godziny między 10 a 18, co
oznacza, że jakaś część jest dostarczana przed godz.15. W przypadku gdy nie jest to
korespondencja wymagająca zwrotnego potwierdzenia odbioru dla potrzeb
procesowych, może być wrzucona do skrzynki ogólnodostępnej.

Grzegorz Chudomięt zaapelował, aby korespondencja wymagająca zwrotnego
potwierdzenia była dostarczana po godzinie 15.

Zbigniew Romanowicz poinformował, że sprawdzi, czy nie da się tego poprawić.

Artur Maruszczak zaproponował, że można przyjąć zasadę, iż w przypadku przesyłek
wymagających zwrotnego potwierdzenia, drugie doręczenie po 7 dniach nastąpi po
godzinie 15.

Marek Piasecki zwrócił się z pytaniem, ile mieszkań z MZBK będzie
wyremontowanych i wypuszczonych z pustostanów w roku 2019. Kolejne pytanie
dotyczyło kwoty w budżecie na 2019 rok przeznaczonej na wymianę pieców i czy
wnioski składane przez mieszkańców są realizowane na bieżąco.
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Wojciech Jagiełło poinformował, że nie są wstanie precyzyjnie podać ilości mieszkań,
które będą wyremontowane i przekazane, w tym roku będzie ich prawdopodobnie 70,
jest to uzależnione od stanu mieszkania i środków przeznaczonych na remont. Koszty
są różne, ale jest to przeciętnie ok. 30 tys. zł.

Artur Maruszczak poinformował, że w budżecie na przyszły rok, na wymianę pieców
jest zabezpieczona kwota 200 tys. zł., ale podobnie jak w tym roku, może być
parokrotnie zwiększana.

Andrzej Kopacki poinformował, że ma podobną sprawę jak radna Ewa Odulińska.
Nieopodal urzędu przy ulicy Łukasiewicza znajduje się dzikie wysypisko gruzu, na
wysokości dawnej oczyszczalni ścieków. Dodał, że małżeństwo, które mieszka obok,
żaliło się radnemu, że mają nieprzyjemny widok z okna. Zwrócili się z pytaniem, czy
w ramach poprawienia estetyki tego miejsca można coś zdziałać.

Andrzej Kopeć poinformował, że jest w dalszym ciągu zainteresowany gwarancją
ubezpieczeniową. Zapytał, jaki jest harmonogram, odzyskania pieniędzy z
ubezpieczenia, czy jest jakaś rozprawa sądowa, jak to dokładnie wygląda.

Artur Maruszczak poinformował, że na razie jest to na etapie przedsądowym.
Nastąpiła odmowa wypłaty odszkodowania i jest przygotowywana odpowiedź na tą
odmowę.

Andrzej Kopeć zapytał, jakich argumentów ubezpieczyciel używa w tej odmowie.

Artur Maruszczak poinformował, że chodziło o formalne kwestie, takie jak
niewłaściwy podpis.

Małgorzata Lipczyńska zwróciła się z pytaniem, czy droga prowadząca do cmentarza
na osiedlu Blachownia (od strony wejścia na stary basen) jest drogą gminną czy
prywatną, kto jest odpowiedzialny za jej stan. Dodała, że tam powstaje nowe osiedle i
droga ta została mocno rozjeżdżona, co utrudnia z niej korzystanie.

Artur Maruszczak przypuszcza, że jest to droga prywatna, ale musi to sprawdzić.

Halina Mińczuk wróciła do tematu placu przy ulicy Tartacznej. Zapytała, kiedy
zakończy się proces opracowywania studium uwarunkowań, żeby właściciel tego
terenu mógł podjąć działania związane z budową jakichkolwiek obiektów. Dodała, że
znowu powstaje tam śmietnisko w centrum miasta, chociaż właściciel został
zobowiązany do jego uporządkowania, niestety nadal ten precedens trwa.

Artur Maruszczak poinformował, że są na etapie zmiany studium, które będzie w
przyszłym roku zatwierdzone. Później jest jeszcze kwestia zmiany planu, żeby
umożliwić realizację takiej inwestycji. Dodał, że starają się przypominać
właścicielowi o zachowaniu terenu w należytym porządku.
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Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski poinformował, że mieszkańcy
osiedla Stare Miasto zobligowali go do poruszenia tematu parkingu na Placu
Raciborskim przy ulicy 24 kwietnia, na którym parkują osoby dojeżdżające do pracy
w godzinach od 5 rano do 18 wieczorem. Zapytał, czy można to sprawdzić i
ewentualnie dać ograniczenie czasowe.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak poinformował, że parking ten nie jest objęty
strefą płatnego parkowania i trudno zabronić komuś parkowania nawet przez całą
dobę. Jego zdaniem, jedyny sposób na wymuszenie rotacji to wprowadzenie parkingu
do płatnej strefy. Dodał, że podobny problem jest na parkingu przy Urzędzie Miasta.

Prowadzący obrady wspomniał o złożonej interpelacji w sprawie planowanych
czynności względem terenów usytuowanych na wyspie w Koźlu.

Artur Maruszczak poinformował, że odpowiedź będzie na piśmie.

Jacek Król, nawiązując do tematu poruszonego przez radną Halinę Mińczuk, zapytał
czy na tym terenie jest przewidziany obiekt wielkopowierzchniowy.

Artur Maruszczak potwierdził, jest to teren niezagospodarowany i odpowiednie
miejsce na rozwinięcie takiej działalności, ze względu na ciąg sklepów na ulicy
Kozielskiej. Zaznaczył, że nie ma już w Kędzierzynie-Koźlu terenów, gdzie można by
takie obiekty stawiać.

Jacek Król zapytał czy są jakieś plany w związku z bazą MZK, która jego zdaniem
będzie kolidować w przypadku transportu do tego obiektu.

Zastępca prezydenta nie widzi tej kolizji. Poinformował, że nie ma żadnych planów na
likwidacje bazy MZK. Wspólnie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad
ustalili, że jest możliwość zjazdu z obwodnicy.

Jacek Król zwrócił uwagę, że jest rozwiązana kwestia zjazdu z obwodnicy na ten
teren, ale nadal nie jest rozwiązana kwestia wyjazdu i całej drugiej „nitki”. Uważa, że
będzie trzeba zmienić parametry ulicy Koszykowej. Jest pełen obaw odnośnie
komunikacji obiektu, biorąc pod uwagę jego charakter.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że nie ma więcej chętnych do dyskusji i
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 3.
Wolne wnioski
Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło podziękował radnym Dominikowi
Szustakiewiczowi i Markowi Piaseckiemu za wzięcie udziału w analizie dokumentu
„Tajny klient”.
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Przewodniczący Rady Miasta zaproponował następny termin sesji Rady Miasta na 31
stycznia 2019 roku o godz. 14:00. Następnie podziękował radnym, którzy
zaangażowali się w akcję „Szlachetna paczka”. Ponadto złożył życzenia z okazji
zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.

Ad 4.
Zakończenie obrad

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz
Wiśniewski, zamknął III sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący obrad
Ireneusz Wiśniewski

Sesja zakończyła się o godzinie 16:51
Protokołowała: Xymena Wąsowicz


